
Tyczyn, dnia 20 października 2017 r.  

Rada Miejska 

ROR.0002-1.42.2017 

 

Protokół Nr 42/2017 

z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie w dniu 20 października 2017 r. 
Obrady odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego. 

 

Ad.1. Otwarcie sesji.  

Obrady XLII sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Tyczynie o godz. 9.00 otworzył Adam 

Skowroński Przewodniczący Rady Miejskiej. Powitał radnych i zaproszonych gości.  

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1) na sali znajduje się 

15 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Przewodniczący poinformował, że po wysłaniu zaproszeń wpłynęło pismo Burmistrza   

o uzupełnienie porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XLI.286.17 Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 20 września 2017 r. (pkt 17a). 

 Za uzupełnieniem porządku obrad o pkt 17a głosowało 15 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

  

Ad.2.  Ustalenie porządku obrad. 

Radni nie wnieśli wniosków ani uwag do porządku obrad. 

 

Porządek obrad wraz z uzupełnieniem: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Wybór Komisji Wnioskowej. 

4. Formy i metody promocji gminy. 

5. Gospodarka odpadami – harmonogram na 2018 r. 

6. Stan realizacji inwestycji kubaturowych i liniowych przyjętych do realizacji w 2017 r.  

7. Mieszkania komunalne i socjalne – stan, potrzeby i możliwości zaspokajania potrzeb. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Wojska Polskiego w Borku Starym w ośmioletnią Szkołę Podsta-

wową im. Wojska Polskiego w Borku Starym. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Św. Królowej Jadwigi w Hermanowej w ośmioletnią Szkołę   

Podstawową im. Św. Królowej Jadwigi w Hermanowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Kielnarowej w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Kielnarowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Króla Kazimierza Wielkiego w Matysówce w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Króla Kazimierza Wielkiego w Matysówce. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Stanisława Staszica w Tyczynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Stanisława Staszica w Tyczynie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania   

Przestrzennego Nr 1/2010 terenu położonego w Tyczynie.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy   

Tyczyn na lata 2017-2021 z perspektywą do roku 2024”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o utworzeniu Rzeszowskiego Klastra 

Odnawialnych Źródeł Energii. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie aplikowania gminy Tyczyn o środki w ramach Programu  

 Interreg Polska – Słowacja 2014-2020, na realizację przez Gminę projektu transgranicznego 

„Via Reginae”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL.279.17 Rady Miejskiej w Tyczynie   

z dnia 8 września 2017 r.  

17a. Podjęcie  uchwały  w  sprawie zmiany uchwały nr XLI.286.17 Rady Miejskiej w Tyczynie  

       z dnia 20 września 2017 r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r.  

19. Informacja o międzysesyjnej działalności Burmistrza. 

20. Sprawy różne, wolne wnioski. 

21. Zapytania i interpelacje. 

22. Informacja o wnioskach z poprzedniej sesji. 

23. Głosowanie wniosków zgłoszonych podczas sesji. 

24. Zakończenie sesji. 

   

Ad.3. Wybór Komisji Wnioskowej. 

Do Komisji Wnioskowej zaproponowano radnych: Tomasza Oleniacza, Mieczysława Płonkę 

i Zdzisława Prokopa.   

Rada w obecności 15 radnych - 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” oraz 0 głosach 

„wstrzym. się” – wybrała Komisję Wnioskową w zaproponowanym składzie. 

 

Ad.4. Formy i metody promocji gminy. 

Informacji na temat form i metod promocji gminy udzielili: inspektor Urzędu Miejskiego 

Krystyna Knutel oraz Burmistrz Janusz Skotnicki.  

- Inspektor UM K. Knutel powiedziała m.in., że działania promocyjne gminy polegają  

głównie na dostarczeniu kompleksowych informacji na temat inicjatyw podejmowanych 

przez władze samorządowe oraz prezentowaniu walorów gminny, m.in.: przyrodniczych,   

kulturalnych, sportowych czy infrastruktury. Adresowane są głównie do mieszkańców, jako  

promocja wewnętrzna i na, zewnątrz, której odbiorcami są osoby odwiedzające gminę   

poszukujące informacji o gminie, czy  także te, z którymi utrzymujemy kontakty. Wyjaśniła, 

że działania promocyjne gminy są realizowane przy współpracy m.in.: z Ośrodkiem Kultury,  

Biblioteką, szkołami, organizacjami pozarządowymi - w celu objęcia szerszym zasięgiem 

większej grupy obiorców. Działania promocyjne przybierają różne formy promocji i są   

realizowane wieloma metodami, jak działalność informacyjna i prezentowanie walorów  

 o gminie. Jest ona realizowana poprzez: strony internetowe gminy i BIP, jednostek   

podległych czy organizacji pozarządowych, pismo samorządowe „Głos Tyczyna”, tablice 

ogłoszeniowe, wydawnictwa własne, oraz publikacje w wydawnictwach zewnętrznych - 

upominkowa poprzez gadżety gminy, spotkania z mieszkańcami, przygotowanie i udostęp-

nianie dokumentów o gminie, realizację inwestycji na terenie gminy, które wpływają na   

podniesienie konkurencyjności, estetyki i bezpieczeństwa gminy, współpracę z instancjami 

publicznymi, organizacjami pozarządowymi, przedsiębiorcami oraz międzynarodową   

współpracę z miastem partnerskim, działalność kulturalną oraz działalność sportową   

sportowych organizowaną na szczeblu gminnym, powiatowym, wojewódzkim czy ogólnokra-

jowym.  

- Burmistrz J. Skotnicki przedstawił koncepcje promocji gminy związaną obchodami   

powstania 100-lecia państwa polskiego, 650 rocznicę powstania miasta Tyczyna, jubileusz 

70-lecia Biblioteki oraz jubileuszu  140-lecia Zgromadzenia Sióstr Dominikanek w Tyczynie. 

Powiedział, że obchody tych rocznic rozpoczną się już w tym roku ogłoszeniem konkursów 

dla szkół oraz w dniu 9 listopada br. odbędzie się inauguracja obchodów 100. Rocznicy   

Odzyskania Niepodległości pt. „Drogi do Niepodległej” – finał konkursów.  Głównymi   
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planowanymi działaniami będą m.in.: spotkania, konkursy, turnieje halowe w piłce nożnej.   

W styczniu 2018 r. planowane jest ogłoszenie konkursu pt., „Co wiemy o 650 letnim   

grodzie?”, konkursu fotograficznego i na logo biblioteki. Natomiast od 29 stycznia do   

9 lutego 2018 r. w bibliotece odbędzie się cykl spotkań dla dzieci pt. „Tyczyn – miasto, które 

kocham”, a na przełomie lutego i marca odbędzie się cykl spotkań dla dzieci „Tyczyn   

w historii i legendzie”, oraz konkurs plastyczny pt. „Najpiękniejsza laurka dla Tyczyna” – 

wystawa prac; 9 marca rozstrzygniecie konkursu wiedzy pt., „Co wiemy o 650 letnim   

grodzie”; 10 marca halowy turniej trampkarzy (MKS Strug), 11 marca inauguracja jubileu-

szowych obchodów 650-lecia Tyczyna, uroczysta msza św.; 14 marca uroczysta sesja, konfe-

rencja lub sesja naukowa;  17 marca halowy turniej orlików (MKS Strug); 18 marca halowy 

turniej juniorów młodszych (MKS Strug); 25 kwietnia ogłoszenie konkursów: literackiego  

i plastycznego pt. „650 lat Tyczyna” dla szkół podstawowych; 1-31 maja – konkurs rodzinny 

„Tyczyn 650 lat temu i dziś a korzenie Naszej Rodziny”; 7-11 maja – Tydzień bibliotek;   

14-19 maja II plener malarski „Wokół tyczyńskiego wzgórza” – z wernisażem prac   

malarskich; 20 maja projekcja filmu pt. „Kazimierz Wielki”; 

- Radny M. Płonka powiedział m.in.:, że brak jest strony społecznościowej dla wszystkich 

organizacji.  

- Przewodniczący powiedział, że promocja gminy należy do zadań własnych gminy. Polega 

ona na: rozpowszechnianiu,  stwarzaniu pozytywnego wizerunku poprzez media, informatory, 

witacze, pielęgnowanie zwyczajów, tradycji i obyczajów. Również przez organizację imprez 

kulturalnych,  przekazywanie informacji o rozwoju i inwestowaniu w gminę. Dodał, że można 

organizować targi, wystawy oraz wspólne spędzanie czasu na ternie gminy. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący przeszedł do następnego punktu obrad.  

 

Ad.5. Gospodarka odpadami – harmonogram na 2018 r.  

Harmonogram odbioru odpadów komunalnych z gospodarstw domowych z Gminy Tyczyn 

omówił pan Borys Bartłomiej przedstawiciel Firmy PHU „Transprzęt” z Sanoka.   

- Pan Borys Bartłomiej zaproponował, aby w 2018 r. zostały rozdzielone dni odbioru  

odpadów komunalnych i segregowanych, przy czym zostałyby utrzymane obecnie obowiązu-

jące dni odbioru odpadów zmieszanych dla miejscowości Tyczyn I i Tyczyn II oraz   

Hermanowej. Dla pozostałych miejscowości gminy zmieniły by się dni odbioru odpadów 

zmieszanych i segregowanych. Wyjaśnił, że rozbicie na różne dni odbioru odpadów komu-

nalnych i segregowanych umożliwi gminie, jak również firmie „Transprzęt” prowadzenie 

dokładniejszej kontroli nieruchomości pod kątem wypełniania obowiązku prowadzenia segre-

gacji, a tym samym przyczynić się może do osiągnięcia wymaganych poziomów odzysku   

i recyklingu. Dodał, że przy zachowaniu obowiązujących na terenie gminy terminów odbioru 

firma proponuje w miesiącu styczniu 2018 r. dodatkowy odbiór odpadów segregowanych dla 

miejscowości Tyczyn II, Borek Stary i Kielnarowa. W celu zapoznania się przez mieszkań-

ców z nowymi terminami odbioru odpadów firma zobowiązuje się do dostarczenia nowych 

harmonogramów wraz z kodami na przełomie miesiąca października i listopada.     

Radni wysłuchali informacji, w dyskusji głos zabrali: Tomasz Oleniacz, Tomasz Chlebek,   

Jadwiga Czarnik, Adam Skowroński, Burmistrz Janusz Skotnicki, Przewodniczący Zarządu 

Osiedla Jan Napora. Zadawali pytania, na które odpowiedzi udzielali inspektor ds.   

ochrony środowiska Barbara Popowicz oraz pan Borys Bartłomiej. 

 

Ad.6. Stan realizacji inwestycji kubaturowych i liniowych przyjętych do realizacji w 2017 r.  

Inspektor Urzędu Miejskiego pani Lucyna Kustra omówiła stan realizacji inwestycji   

kubaturowych przyjętych do realizacji w 2017 r. 

Inspektor Urzędu Miejskiego pan Aleksander Dawidziak przedstawił inwestycje liniowe   

zaplanowane do wykonania w 2017 r.   
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Ad.7. Mieszkania komunalne i socjalne – stan, potrzeby i możliwości zaspokajania potrzeb. 

Informację o potrzebach, możliwościach zaspakajania potrzeb i stanie mieszkań komunalnych 

i socjalnych przedstawiła inspektor Urzędu Miejskiego pani Ewa Chlebek. Powiedziała,   

że gmina posiada 25 lokali mieszkalnych, które stanowią jej własność i łącznie zamieszkuje   

w nich 56 osób. Lokale te znajdują się w Borku Starym, Hermanowej, Kielnarowej i Tyczy-

nie. Dodała, że stan techniczny budynków gminnych określają m.in. takie czynniki jak wiek 

budynku, rodzaj budowy, pokrycie dachu, warunki gruntowe oraz sposób użytkowania lokali 

mieszkalnych przez dotychczasowych najemców. W miarę potrzeb i możliwości finansowych 

Gmina poprawia stan techniczny lokali i budynków mieszkalnych. Część budynków wymaga 

remontu w zakresie: remont dachu, wymiana stolarki okiennej i drzwiowej, ocieplenie budyn-

ków wraz z elewacją, modernizacja ogrzewania oraz instalacji elektrycznej (dotyczy to   

budynku w Hermanowej 907, w Kielnarowej 53A oraz w Tyczynie ul. Rynek 3). Głównym 

źródłem finansowania lokali mieszkalnych są wpływy z czynszów. Obecnie stawka czynszu 

za 1m2 powierzchni użytkowej lokalu socjalnego wynosi: 1,80 zł, natomiast stawka czynszu 

za 1m2 powierzchni użytkowej lokalu komunalnego wynosi 3,30 zł. Zasadą jest raz w roku 

podnoszenie stawek czynszu za lokale mieszkalne. W 2017 r. wpłynęło do urzędu 5 podań   

o przydział mieszkania. 

Rani wysłuchali informacji, w dyskusji głos zabrali: Adam Skowroński, Tomasz Chlebek, 

Jadwiga Czarnik, Tomasz Oleniacz.  

  

Ad.8. Uchwała: w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Wojska Polskiego w Borku Starym w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Wojska Polskiego w Borku Starym. 

- Kierownik GZOS Ewelina Wyżykowska przedstawiła projekt uchwały. Powiedziała m.in.:, że 

zgodnie z założeniami reformy edukacji, z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowa   

sześcioletnia szkoła podstawowa staje się ośmioletnią szkołą podstawową. Organ prowadzący 

zobowiązany jest do stwierdzenia tego przekształcenia w drodze uchwały. W myśl art. 117 ust 

5 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe 

(Dz. U. z 2017 r. poz. 60 ze zm.) niniejsza uchwała stanowi jednocześnie akt założycielski 

ośmioletniej szkoły podstawowej. Dotyczy to wszystkich szkół podstawowych na terenie 

Gminy Tyczyn. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 17 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Wojska Polskiego w Borku Starym w ośmioletnią Szkołę Podsta-

wową im. Wojska Polskiego w Borku Starym. Dodał, że dotyczy to pozostałych szkół   

podstawowych z terenu Gminy Tyczyn. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący zarządziła głosowanie uchwały.  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLII.287.17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Wojska Polskiego w Borku Starym w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Wojska Polskiego w Borku Starym. 

 

Ad.9. Uchwała: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły   

Podstawowej im. Św. Królowej Jadwigi w Hermanowej w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Św. Królowej Jadwigi w Hermanowej. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 17 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły   
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Podstawowej im. Św. Królowej Jadwigi w Hermanowej w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Św. Królowej Jadwigi w Hermanowej. 

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLII.288.17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Św. Królowej Jadwigi w Hermanowej   

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Św. Królowej Jadwigi w Hermanowej. 

 

Ad.10. Uchwała: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podsta-

wowej w Kielnarowej w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Kielnarowej. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 17 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły   

Podstawowej w Kielnarowej w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Kielnarowej. 

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLII.289.17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Kielnarowej w ośmioletnią Szkołę Podstawową   

w Kielnarowej. 

 

Ad.11. Uchwała: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podsta-

wowej im. Króla Kazimierza Wielkiego w Matysówce w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Króla Kazimierza Wielkiego w Matysówce. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 17 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Pod-

stawowej im. Króla Kazimierza Wielkiego w Matysówce w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Króla Kazimierza Wielkiego w Matysówce. 

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLII.290.17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Króla Kazimierza Wielkiego w Matysówce  

 w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Króla Kazimierza Wielkiego w Matysówce. 

 

Ad.12. Uchwała: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podsta-

wowej im. Stanisława Staszica w Tyczynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Stanisława 

Staszica w Tyczynie. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 17 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły   

Podstawowej im. Stanisława Staszica w Tyczynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową   

im. Stanisława Staszica w Tyczynie. 

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLII.291.17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Stanisława Staszica w Tyczynie w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Stanisława Staszica w Tyczynie. 

 

Ad.13. Uchwała: uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego   

Nr 1/2010 terenu położonego w Tyczynie. 

- Pracownik UM Krzysztof Zawiła wyjaśnił, że mpzp Nr 1/2010 terenu położonego   

w Tyczynie obejmuje obszar o powierzchni około 12,06 ha, położony w południowej części 

miasta Tyczyna, przy granicy z miejscowością Kielnarowa. Dla planu ustala się przeznacze-

nie terenu: pod zabudowę usługową około 0,73 ha;  pod zabudowę mieszkaniową jednoro-
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dzinną około 8,14 ha; pod zieleń urządzoną około 1,2 ha; pod infrastrukturę techniczną   

elektroenergetyczną około 0,015 ha; pod infrastrukturę techniczną kanalizacyjną około 0,012 

ha; pod ciągi piesze około 0,06 ha; pod drogi wewnętrzne około 1,42 ha oraz pod drogę   

publiczną dojazdową 0,48 ha. 

- Burmistrz J. Skotnicki zgłosił poprawkę do uchwały w § 5 pkt 5, który brzmiał: 

„odprowadzenie ścieków sanitarnych – do gminnej oczyszczalni ścieków projektowaną 

kanalizację sanitarną o przekroju 0,20 m; który otrzymuje brzmienie: „odprowadzenie 

ścieków sanitarnych – do istniejącego systemu kanalizacji sanitarnej projektowaną 

kanalizacją sanitarną o średnicy Ø 200 mm”.  

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 18 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego   

Nr 1/2010 terenu położonego w Tyczynie. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 19 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego   

Nr 1/2010 terenu położonego w Tyczynie. 

Przewodniczący zarządził głosowanie zgłoszonej przez Burmistrza Janusza Skotnickiego   

poprawki do uchwały, w § 5 pkt 5, który brzmiał: „odprowadzenie ścieków sanitarnych – do 

gminnej oczyszczalni ścieków projektowaną kanalizacją sanitarną o przekroju 0,20 m; który 

otrzymuje brzmienie: „odprowadzenie ścieków sanitarnych – do istniejącego systemu 

kanalizacji sanitarnej projektowaną kanalizacją sanitarną o średnicy Ø 200 mm”.  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –

przegłosowała zgłoszona poprawkę.  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLII.229.17 w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospoda-

rowania Przestrzennego Nr 1/2010 terenu położonego w Tyczynie wraz z przegłosowaną 

poprawką. 

O godzinie 12.05 wyszła z obrad radna Jadwiga Czarnik. 

 

Ad.14. Uchwała: uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Tyczyn na lata 

2017-2021 z perspektywą do roku 2024”. 

- Pracownik UM Barbara Popowicz powiedziała, że celem opracowania Programu Ochrony 

Środowiska jest przede wszystkim weryfikacja: priorytetów ekologicznych, długookresowych 

celów ekologicznych oraz kierunków działań. Program stanowi element ciągłości i trwałości 

w  działaniach gminy Tyczyn na rzecz ochrony środowiska i zrównoważonego rozwoju. 

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 18 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Tyczyn na lata 

2017-2021 z perspektywą do roku 2024”. 

- Pan Adam Czekański z firmy „Bio-San” był wykonawcą Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Tyczyn na lata 2017-2021 z perspektywą do roku 2024”. Omówił i przedstawił  

założenia Programu.  

Wobec braku pytań Przewodniczący zarządził głosowanie uchwały.  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”  –   

podjęła uchwałę Nr XLII.293.17 w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowi-

ska dla Gminy Tyczyn na lata 2017-2021 z perspektywą do roku 2024”. 
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Ad.15. Uchwała: zawarcia porozumienia o utworzeniu Rzeszowskiego Klastra Odnawial-

nych Źródeł Energii. 

- Burmistrz J. Skotnicki przedstawił i uzasadnił projekt uchwały. Powiedział, że  partnerami 

współtworzącymi Rzeszowski Klaster Odnawialnych Źródeł Energi będą: Gmina Błażowa, 

Gmina Nozdrzec, Gmina Tyczyn oraz Gmina Miasto Rzeszów. Stworzenie   

Rzeszowskiego Klastra Odnawialnych Źródeł Energii umożliwi pozyskanie dotacji na   

realizowane w jego ramach działania np. farmy fotowoltaicznej, sieci ciepłowniczych, energe-

tyki prosumenckiej, poprawy efektywności energetycznej budynków użyteczności publicznej 

i inne. Dodatkową korzyścią może być włączenie do Klastra dystrybutora energii elektrycznej 

i uzyskanie korzystnych cen energii. 

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 18 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o utworzeniu Rzeszowskiego Klastra Odnawial-

nych Źródeł Energii. 

Rada w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”  –   

podjęła uchwałę Nr XLII.294.17 w sprawie zawarcia porozumienia o utworzeniu   

Rzeszowskiego Klastra Odnawialnych Źródeł Energii. 

 

Ad. 16. Uchwała: w sprawie aplikowania gminy Tyczyn o środki w ramach Programu   

Interreg Polska – Słowacja 2014-2020, na realizację przez Gminę projektu transgranicznego 

„Via Reginae”. 

- Burmistrz J. Skotnicki w uzasadnieniu projektu uchwały powiedział, że głównym celem   

projektu jest stworzenie kulturowo-pielgrzymkowego szlaku „Via Reginae” (Droga Królo-

wej) obejmującego Sanktuaria Maryjne dwóch obrządków, który ma zostać na nowo odkryty   

i otwarty, jako nowy, szlak kulturowy wzdłuż głównych szlaków komunikacyjnych oraz   

szlaków z nim powiązanych wschodnich i zachodnich tradycji chrześcijańskich w regionie 

podkarpackim, preszowskim i koszyckim. Ponadto ma na celu przyczynienie się do zagospo-

darowania niewykorzystanych potencjałów regionów w zakresie gospodarki, kultury  

i turystyki.  

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 18 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie aplikowania gminy Tyczyn o środki w ramach Programu Interreg Polska 

– Słowacja 2014-2020, na realizację przez Gminę projektu transgranicznego „Via Reginae”. 

Rada w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”  –   

podjęła uchwałę Nr XLII.295.17 w sprawie aplikowania gminy Tyczyn o środki   

w ramach Programu Interreg Polska – Słowacja 2014-2020, na realizację przez Gminę 

projektu transgranicznego „Via Reginae”. 

 

Ad.17. Uchwała: w sprawie zmiany uchwały Nr XL.279.17 Rady Miejskiej w Tyczynie   

z dnia 8 września 2017 r.  

- Burmistrz J. Skotnicki przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnił, że zwiększenie wartości 

zadania wynika z przeprowadzonego przetargu na budowę chodnika w ciągu drogi 

wojewódzkiej nr 878 Rzeszów - Dylagówka w Borku Starym.  Wartość kosztorysowa zadania 

wynosiła 1.919.134,63 zł, wartość najkorzystniejszych ofert łącznie z nadzorem inwestorskim 

wynosi 2.240.550,43 zł.    

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 19 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL.279.17 Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia   

8 września 2017 r.  
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Rada w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”  –   

podjęła uchwałę Nr XLII.296.17 w sprawie zmiany uchwały Nr XL.279.17 Rady   

Miejskiej w Tyczynie z dnia 8 września 2017 r.  

 

Ad.17a. Uchwała: w sprawie zmiany uchwały nr XLI.286.17 Rady Miejskiej w Tyczynie   

z dnia 20 września 2017 r.  

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że zmiana uchwały dotyczy zwiększenia udziału energii 

ze źródeł odnawialnych na terenie ROF. Budżet po korekcie wynosi: całkowita wartość – 

1 206 797,89 zł (w tym koszty kwalifikowane 961 084,24 zł i koszty niekwalifikowane – 

243 991,65 zł); dofinansowanie – 816 921,60 zł; wkład własny – 389 876,29 zł. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 19 października br. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLI.286.17 Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia   

20 września 2017 r.  

Rada w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”  –   

podjęła uchwałę Nr XLII.297.17 w sprawie zmiany uchwały nr XLI.286.17 Rady   

Miejskiej w Tyczynie z dnia 20 września 2017 r. 

O godzinie 12.40 wyszedł radny Ryszard Kaczor.  

 

Ad.18. Uchwała: w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r. 

- Skarbnik Gminy B. Matuła powiedziała m.in.:, że zwiększa się dochody budżetu gminy   

o kwotę 224.695,00 zł z tytułu otrzymanej dotacji z budżetu państwa. Zwiększa się wydatki 

budżetu gminy o kwotę 59.500,00 zł, w tym na: projekty dróg gminnych 19.500,00 zł; remon-

ty w obiektach szkolnych 15.000,00 zł; monitoring w Szkole Podstawowej w Hermanowej 

17.000,00 zł; dotację celową dla Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w Tyczynie 

8.000,00 zł. Dodała, że zmniejsza się wydatki budżetu gminy o kwotę 224.695,00 zł, w tym 

na wydatki inwestycyjne: przebudowa dróg gminnych Borek Stary Sklepiska, Borek Stary 

Kanada, Kielnarowa Obszary Kanada - 224.695,00 zł. Zmniejszenie wynika z przeprowadzo-

nego przetargu. Natomiast zwiększa się przychody budżetu gminy o kwotę 59.500,00 zł   

z przeznaczeniem na projekty dróg gminnych 19.500,00 zł, remonty w obiektach szkolnych 

15.000,00 zł, monitoring w Szkole Podstawowej w Hermanowej oraz dotację dla Miejskiej   

i Gminnej Biblioteki Publicznej 8.000,00 zł. Powiedziała również, że ustala się deficyt budże-

tu gminy w wysokości 5.649.601,00 zł; przychody budżetu gminy w wysokości 6.919.189,88 

zł; zmniejsza się dotacje dla podmiotów należących i nienależących do sektora finansów   

publicznych o kwotę 32.000,00 zł; dokonuje się przeniesień planowanych wydatków   

oraz zwiększa się plan dochodów wyodrębnionych rachunków jednostek budżetowych   

oraz wydatków nimi finansowanych o kwotę 128.600,00 zł.  

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 19 października 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  

Rada w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”–   

podjęła uchwałę Nr XLII.298.17 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn 

na 2017 r. 

 

Następnie Przewodniczący na podstawie § 49 ust. 1 w związku z § 18 Regulaminu Pracy   

Rady przekazał prowadzenie Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej Ewelinie Malak. 

 

Ad.19. Informacja o międzysesyjnej działalności Burmistrza. 
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- Burmistrz Janusz Skotnicki powiedział, m.in.:, że w ostatnim okresie zrealizowane zostały   

następujące przedsięwzięcia: 

- otrzymaliśmy dofinansowanie na tablice multimedialne dla wszystkich szkół z terenu   

gminy, 

- złożono wniosek do programu tzw. schetynówki na drogi (ul. Partyzantów i Pańskie Pola), 

- złożono wniosek do programu „LIDER” na drogę w Kielnarowej i Hermanowej – łącznik 

Pańskie Pola, 

-  przeprowadzono i rozstrzygnięto przetarg na zimowe utrzymanie dróg, 

- rozstrzygnięto przetarg na oświetlenie parku w Tyczynie oraz drogi Hermanowa–Straszydle, 

- wynajęte zostały pomieszczenia byłego Sądu Grodzkiego, na magazyn sprzętu rehabilitacyj-

nego – Stacji „Caritas”, 

- podpisana została umowa na remont drogi Kielnarowa Wólka ze środków powodziowych. 

O godzinie 13.30 obrad wyszli radni: Anita Drążek i Tomasz Chlebek, Grzegorz Lampart   

i Tadeusz Ruszel.  

 

Ad.20. Sprawy różne, wolne wnioski. 

Mirosław Ruszała przedstawiciel Stowarzyszenia „Ekoskop” przedstawił problemy związane 

z zanieczyszczeniem powietrza atmosferycznego PM-10 (smogiem) występujące w woje-

wództwie Podkarpackim. Przedstawił prezentację multimedialną na temat zagrożeń   

smogowych w Polsce w ramach programu „Gmina Tyczyn walczy ze smogiem”. Prezentacja 

zwierała historię słowa „smog” i miejsce jego powstania. Zagrożenia, jakie niesie on ze sobą   

(np. rak płuc, zator mózgu) i jak powstaje (w wyniku spalania węgla kamiennego niskiej,  

·jakości, spalania śmieci w piecach gospodarstw domowych oraz emisji spalin samochodo-

wych). Zwrócił uwagę, by kupować węgiel dobrej, jakości, a od sprzedawcy żądać   

certyfikatu. 

Burmistrz J. Skotnicki dodał, że na terenie poszczególnych miejscowości przeprowadzone 

zostały szkolenia na temat zagrożeń smogowych.  

- Radny Mieczysław Płonka odczytał protokół z wyjazdowej Komisji wspólnej – Komisji   

Infrastruktury i Środowiska i Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia w dniu 22 września 2017 r. 

dotyczącej przeglądu placówek Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy Tyczyn. 

- Radna J. Czarnik poprosiła o odmalowanie ogrodzenia przy pomniku Grunwaldu   

w Kielnarowej.  

- Radny R. Fornal zapytał, czy będzie wykonane przejście dla pieszych od pomnika   

Grunwaldu w Tyczynie na druga stronę ulicy.   

- Inspektor UM St. Frączek powiedział, że musi zlecić opracowanie organizacji ruch, czy tam 

może być przejście dla pieszych.  

- Przewodniczący stwierdził, że w tym miejscu powinno być przejście dla pieszych.  

- Inspektor UM St. Frączek wyjaśnił, że każda zmiana wymaga wykonania projektu zmiany 

organizacji ruchu.  

- Radny A. Kocór poprosił o udrożnienie rowów przy drodze Hermanowa Czerwonki.  

- Inspektor UM St. Frączek powiedział, że jeżeli pani sołtys przeznaczy środki finansowe to 

rowy zostaną udrożnione.  

- Radna J. Czarnik zgłosiła, że w Kielnarowej występują szkody wykonane przez bobry. 

- Sekretarz Gminy Jadwiga Kłos powiedziała, że usuwanie szkód przez bobry jest zadaniem 

rządowym a nie gminy.  

 

Ad.21. Zapytania i interpelacje - brak. 

 

Ad.22. Informacja o wnioskach z poprzedniej sesji. 

Radni o realizacji zgłoszonych wniosków zostali poinformowani na piśmie. 
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Ad.23. Głosowanie wniosków zgłoszonych podczas sesji - brak. 

 

Ad.24. Zakończenie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Rady Ewelina Malak o godz. 

13.15 zamknęła XLII sesję Rady Miejskiej w Tyczynie.  

 
Protokołowała:  

Dorota Michalak  

 

  

 

  Przewodniczył                                                Przewodniczyła  

 Przewodniczący Rady Miejskiej             Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 

 

  Adam Skowroński                                          Ewelina Malak  

 

 

       

 

Przebieg obrad z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 20 października 2017 r.   

zarejestrowany został na nośniku elektronicznym (płyta CD) – dostępny w biurze rady.  


